
Andra lektionen



S- passiv
• Vanligt i instruktioner, nyhetsspråk och annonser.

• En aktiv sats: ett subjekt som aktivt gör något.

ex. Jag springer till bussen

• En passiv sats: ett subjekt som inte gör något. 

• I en passiv sats blir objektet ett passivt subjekt.

• För att bilda verb i s-passiv av den aktiva formen lägger man till ett –s i infinitiv, 

preteritum och supinum. I presens utgår man från imperativ och lägger till –s.

• Det är bara huvudverbet som får –s i passiv form



S- passiv med agent
• Subjektet i en aktiv sats kan användas som agent i en passiv sats.

• Man visar vem som agerat/gjort något.

• Man lägger till prepositionen av och det tidigare subjektet.

• Exempel

1. aktiv sats: Lotta köpte en hundvalp.

passiv sats: Hundvalpen köptes av Lotta.

2. aktiv sats: Den stora hästen sparkade Martin på låret.

passiv sats: Martin sparkades på låret av den stora hästen.



Hörövning: nyheter
• Vad säger dom om riktlinjerna för personer över 70 år?

• Vad har Folkhälsomyndigheten bestämt om covid 19-tester?

• Vad ska den nya myndigheten göra?

• Vad har Danmark för planer?

• Vad är speciellt med Finn Air, Ryan Air, Wizz Air och Lufthansa?

• Vad gör bubblan i Frankrike?


